

РАССМОТРЕНЫ  
на заседании кафедры  
Протокол от 30.09.2020 г. № 2  
Руководитель кафедры \_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_  
(расшифровка подписи)

СОГЛАСОВАНЫ  
Заместитель директора  
\_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_  
(расшифровка подписи)  
\_\_\_\_. \_\_\_\_ . 20\_\_ г.

УТВЕРЖДАЮ  
Директор МАОУ Гимназии № 86  
\_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_  
(расшифровка подписи)  
Приказ от 01.11.2020 г. № 220

**КОНТРОЛЬНО-ИЗМЕРИТЕЛЬНЫЕ МАТЕРИАЛЫ  
ДЛЯ ПРОВЕДЕНИЯ ПРОМЕЖУТОЧНОЙ АТТЕСТАЦИИ  
по учебному предмету «Английский язык»  
8 КЛАСС**

- 1. Назначение КИМ:** работа предназначена для проведения процедуры промежуточной аттестации обучающихся по учебному предмету «Английский язык» в 8 классе.
- 2. Форма промежуточной аттестации:** контрольная работа
- 3. Характеристика структуры и содержания КИМ:** работа состоит из 3 заданий, все из которых представляют собой тестовые задания закрытого типа (с выбором варианта ответа)
- 4. Количество вариантов:** 2
- 5. Предметные планируемые результаты освоения учебного предмета:**  
**Аудирование:** воспринимать на слух и понимать нужную/ интересующую/ запрашиваемую информацию, выделять значимую информацию в одном или нескольких несложных аутентичных коротких текстах. Время звучания текстов для аудирования – до 1,5 минут.  
**Чтение:** понимать основное содержание текстов. Чтение с пониманием основного содержания осуществляется на несложных аутентичных текстах в рамках предметного содержания, обозначенного в программе. Тексты могут содержать некоторое количество неизученных языковых явлений. Объем текстов для чтения – до 700 слов.

**Лексическая сторона речи**

- распознавать и употреблять в речи лексических единиц, обслуживающих ситуации общения в рамках тематики основной школы, наиболее распространенных устойчивых словосочетаний, оценочной лексики, реплик-клише речевого этикета, характерных для культуры стран изучаемого языка в объеме примерно 1200 единиц.
- использовать основные способы словообразования: аффиксация, словосложение, конверсия, многозначность лексических единиц. Синонимы. Антонимы. Лексическая сочетаемость.

**Грамматическая сторона**

- распознавать и употреблять в речи существительные в единственном и множественном числе в различных падежах; артикли; прилагательные и наречия в разных степенях сравнения; местоимения (личные, притяжательные, возвратные, указательные, неопределенные и их производные, относительные, вопросительные); количественные и порядковые числительные; глаголы в наиболее употребительных видо-временных формах действительного и страдательного залога, модальные глаголы и их эквиваленты; предлоги.

**6. Содержание КИМ**

**8 класс**

№ задания	Уровень сложности	Максимальный балл	КЭС	Контролируемые элементы содержания
1	Базовый	5	2.1	Понимание основного содержания несложных

№ задания	Уровень сложности	Максимальный балл	КЭС	Контролируемые элементы содержания
				звучащих аутентичных текстов
2	Базовый	5	3.1	Понимание основного содержания аутентичных текстов разных жанров (ознакомительное чтение)
3	Базовый	15	5.2.1, 5.2.2, 5.2.3, 5.2.4, 5.2.6, 5.2.7	Имена существительные во множественном числе, образованные по правилу, и исключения. Определенный/ неопределенный/ нулевой артикль, Местоимения личные, притяжательные, указательные, неопределенные, относительные, вопросительные. Имена прилагательные в положительной, сравнительной и превосходной степенях, образованные по правилу, а также исключения. Наречия в сравнительной и превосходной степенях, а также наречия, выражающие количество (many/much, few / a few, little / a little) Числительные количественные, порядковые, Наиболее употребительные личные формы глаголов действительного залога: Present Simple, Future Simple и Past Simple, Present и Past Continuous, Present и Past Perfect. Личные формы глаголов действительного залога: Present Perfect Continuous и Past Perfect Continuous. Личные формы глаголов страдательного залога: Present Simple Passive, Future Simple Passive, Past Simple Passive, Present Perfect Passive. Личные формы глаголов в Present Simple (Indefinite) для выражения действий в будущем после союзов if, when Личные формы глаголов страдательного залога в Past Perfect Passive и Future Perfect Passive; Present/Past Progressive (Continuous) Passive; Неличные формы глаголов (Infinitive, Participle I, Gerund) (пассивно)
<b>ИТОГО</b>				<b>25 БАЛЛОВ</b>

7. **Продолжительность выполнения работы обучающимися:** 35 минут

8. **Перечень дополнительных материалов и оборудования, которое используется во время выполнения работы**

9. **Система оценивания выполнения отдельных заданий и работы в целом**

Максимальное количество баллов – 25 баллов

«5» -25-23 баллов

«4» - 22-17баллов

«3» - 16-12 баллов

«2» - 0-11 баллов

10. **Описание формы бланка для выполнения работы** тетрадь для контрольных работ

11. **Инструкция для учащихся**

Контрольная работа по английскому языку состоит из трех разделов (чтение, лексико-грамматический тест, письмо). На выполнение работы отводится 40 минут.

Ответы к заданию 2 записываются в виде последовательности цифр, которая соответствует номерам правильного ответа.

Ответы к заданию 3 записывается в виде слова.

Ответ на задание №4 – фрагмент личного письмо (только ответы на вопросы друга по переписке связанным текстом)

Баллы, полученные Вами за выполненные задания, суммируются. Постарайтесь выполнить как можно больше заданий и набрать наибольшее количество баллов. Желаем успеха!

12. **Текст работы**

## Вариант 1

### Задание 1. Аудирование

Listen to a conversation between two friends and mark the statements (1-5) as True (T), False (F), Not stated (NS)

Statements	True (T) False (F) Not stated (NS)
1) Susan used to work from home.	
2) Susan has to wear a uniform at work.	
3) Susan earns the same amount of money as she used to.	
4) Helen earns a higher salary than Susan.	
5) Helen is willing to give up freelance work.	

### Задание 2. Чтение

Read the texts and match the titles to them. One title is extra.

- A. A TRANSPORT SYSTEM
- B. ELECTRIC CARS
- C. A POPULAR ENTERTAINMENT
- D. ECOLOGICAL PROBLEMS
- E. EDUCATION
- F. MUSEUM

1. Which is the best cinema in London for watching the latest Hollywood blockbuster? Where do you go if you want to see a film but don't want to spend a fortune on a ticket? On our website you will find everything you want to know about London movie theatres from beloved small local film houses to big out-of-town multi-screen ones.
2. London underground provides the quickest and easiest method of getting from one part of London to another. More than 3 million passengers travel on the Underground every day. Another 6 million use buses every weekday. Many people still travel in private cars. There are even some electric cars in the street.
3. This collection was founded in 1856. Its purpose is to illustrate British history, literature, arts, and science by means of portraits of the most outstanding men and women. The collection now numbers over 4,500 paintings, sculptures, and drawings representing about 3,500 people. It includes many paintings by outstanding British artists.
4. For centuries, London was famous for its smog. Smog is a type of air pollutant. The word "smog" was made out of words smoke and fog. This kind of smog is caused by the burning of large amounts of coal in a city. Coal is no longer used and there are electric cars but smog caused by traffic pollution, however, still occurs in modern London.
5. One of the most famous public schools, Harrow School, is situated in the town of Harrow, near London. This is a school for boys only. 7 UK Prime-Ministers are this school graduates. Besides academic programmes, much attention is given to sports and arts. Harrow has its own unique style of football called Harrow Football. The school has its own uniform.

1.	2.	3.	4.	5.

### Задание 3. Лексика и грамматика

#### Choose the correct item.

- 1) Penny doesn't get angry easily. She's very ...  
a) selfish b) patient c) sociable
- 2) That woman across the street is very ...  
a) attractively b) attraction c) attractive
- 3) George ... a meal when the phone rang.  
a) cooked b) had cooked c) was cooking
- 4) If you add a ... of salt, it will taste better.  
a) pinch b) bar c) rare
- 5) Don't trust Alex, he is very ....  
a) dishonest b) dishonourable c) honest
- 6) Is it possible to pay ... cheque?  
a) in b) by c) on
- 7) Grandma ... to the supermarket before they got home from school.  
a) was going b) had been going c) had gone
- 8) Looking at these photographs brings ... so many happy memories.  
a) back b) round c) up
- 9) They are building a new bridge (turn into the Passive Voice)  
a) A new bridge was being built by them  
b) A new bridge is building  
c) A new bridge is being built
- 10) The play was translated ... 10 languages.  
a) in b) into c) to
- 11) Stuart has got a great ... of stamps.  
a) collect b) collected c) collection
- 12) Oh no! The car has burst ... flames.  
a) in b) into c) on
- 13) «I enjoy travelling a lot», she said (rewrite in reported speech)  
a) She said that she had enjoyed travelling a lot  
b) She said that she enjoys travelling a lot  
c) She said that she enjoyed travelling a lot
- 14) I'm picking up my tickets ... the airport.  
a) at b) in c) on
- 15) I didn't see Lyn today, she ... have taken the day off.  
a) must b) need c) should

## Вариант 2

### Задание 1. Аудирование

Listen to a conversation between two friends and mark the statements (a-e) as True (T) , False (F), Not stated (NS)

Statements	True (T) False (F) Not stated (NS)
1. Susan used to work from home.	
2. Susan has to wear a uniform at work.	
3. Susan earns the same amount of money as she used to.	
4. Helen earns a higher salary than Susan.	
5. Helen is willing to give up freelance work.	

### Задание 2. Чтение

Read the texts and match the titles to them. One title is extra.

- A. MUSEUM
- B. ELECTRIC CARS
- C. ECOLOGICAL PROBLEMS
- D. A TRANSPORT SYSTEM
- E. A POPULAR ENTERTAINMENT
- F. EDUCATION

1. Which is the best cinema in London for watching the latest Hollywood blockbuster? Where do you go if you want to see a film but don't want to spend a fortune on a ticket? On our website you will find everything you want to know about London movie theatres from beloved small local film houses to big out-of-town multi-screen ones.
2. London underground provides the quickest and easiest method of getting from one part of London to another. More than 3 million passengers travel on the Underground every day. Another 6 million use buses every weekday. Many people still travel in private cars. There are even some electric cars in the street.
3. This collection was founded in 1856. Its purpose is to illustrate British history, literature, arts, and science by means of portraits of the most outstanding men and women. The collection now numbers over 4,500 paintings, sculptures, and drawings representing about 3,500 people. It includes many paintings by outstanding British artists.
4. For centuries, London was famous for its smog. Smog is a type of air pollutant. The word "smog" was made out of words smoke and fog. This kind of smog is caused by the burning of large amounts of coal in a city. Coal is no longer used and there are electric cars but smog caused by traffic pollution, however, still occurs in modern London.
5. One of the most famous public schools, Harrow School, is situated in the town of Harrow, near London. This is a school for boys only. 7 UK Prime-Ministers are this school graduates. Besides academic programmes, much attention is given to sports and arts. Harrow has its own unique style of football called Harrow Football. The school has its own uniform.

1.	2.	3.	4.	5.

### Задание 3. Лексика и грамматика

#### Choose the correct item.

- 1) A ... person doesn't care about other people's feelings.  
a) patient b) selfish c) responsible
- 2) John always looks on the bright side of life, he is very ....  
a) optimist b) optimistic c) optimism
- 3) Olly always ... in black when he was a teenager.  
a) has dressed b) dresses c) dressed
- 4) Can I have a glass of ... water?  
a) pickled b) grated c) sparkling
- 5) I ... fish. I don't like the way it smells.  
a) dislike b) likes c) unlike
- 6) I rarely pay ... card  
a) in b) by c) to
- 7) The band ... for an hour when the electricity went off.  
a) had performed b) had been performing c) performed
- 8) I was brought ... in the countryside, do I don't really like a city much.  
a) in b) on c) up
- 9) My mother will knit a pink sweater for me (turn into the Passive Voice)  
a) A pink sweater will be knitting for me by mother  
b) A pink sweater will be knitted for me by mother  
c) A pink sweater will knitted for me by mother
- 10) Was this scarf made ... hand?  
a) in b) of c) by
- 11) Guess what! Tine sent me a wedding ....  
a) invite b) invitation c) invites
- 12) The earthquake left the city ... ruins.  
a) in b) into c) to
- 13) «I visited Spain last year», he said (rewrite in reported speech)  
a) He said that he visited Spain the previous year  
b) He said that he had visited Spain the previous year  
c) He said he had visited Spain last year
- 14) We got stuck in traffic ... the motorway.  
a) at b) in c) on
- 15) «... I leave early today please?»- Sarah asked  
a) may b) should c) need

**Ключи с ответами для проверки**

Вариант 1	Вариант 2
<b>1) Раздел «Аудирование»</b>	
a) T b) NS c) F d) NS e) T	a) T b) NS c) F d) NS e) T
<b>2) Раздел «Чтение»</b>	
A-1 B- 2 C- 6 D-4 E-5	A-5 B-4 C-1 D-1 E-6
<b>3) Раздел «Лексика и грамматика»</b>	
1) B 2) C 3) C 4) A 5) B 6) B 7) C 8) A 9) C 10)B 11)C 12)B 13)C 14)A 15)A	1) B 2) B 3) C 4) C 5) A 6) A 7) B 8) C 9) B 10) C 11) B 12) A 13) B 14) C 15) A